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Wegen, verpakken en etiketteren

Aardappelvlokken van Lamb Weston in nieuwe verpakking van Flexpak

“De AGF-sector gaat in de nabije toekomst 
sectorbreed omschakelen naar monomateriaal 
in verpakkingen”
Het zal de consument niet meteen opvallen, maar in de retail – en 
ook daarbuiten – worden plastic verpakkingen, waar mogelijk, sinds 
enkele jaren almaar dunner. Want dunner betekent minder gewicht, 
en dus minder plastic. Dat geldt ook voor de foodsector, waar enkel 
virgin plastic wordt toegelaten. Niet gerecycled dus, maar wel steeds 
vaker recyclebaar. En daar heb je monomateriaal voor nodig. Flexpak 
ontwikkelde zo’n verpakking voor Lamb Weston.

“De laatste jaren zijn we continu aan 
het testen of plastic verpakkingen 

dunner kunnen en of het in monomate-
riaal kan. Het gaat erom te besparen op 
tonnage en alles perfect recyclebaar te 
houden. Reductie en recycling zijn de 
sleutelwoorden,” vertelt Gert-Jan van 
Baardwijk, directeur van Flexpak, een 
van de inmiddels zeven dochterbedrij-
ven van de OPACKGROUP, een groep die 
gegroeid is vanuit het in 1972 opgerichte 
Oerlemans Plastics. Flexpak is specialist 
op het gebied van drukken, lamineren en 
snijden van folies. 95% van de omzet van 
het bedrijf wordt in de foodsector gere-
aliseerd.

“Wij lamineren meerdere lagen op elkaar, 
een proces dat tegen 2016, toen we na 

bijna 40 jaar zelfstandigheid deel gin-
gen uitmaken van de OPACKGROUP, nog 
ontbrak binnen de groep. Die meerdere 
lagen kunnen bijvoorbeeld combinaties 
zijn van PET, PP, PE en/of zelfs een alu-
miniumlaagje. Soms zijn dergelijke com-
binaties noodzakelijk – een alulaagje in 
de verpakking houdt het licht tegen, een 
noodzakelijke voorwaarde voor de houd-
baarheid van sommige voedselproduc-
ten –, maar verpakkingen bestaande uit 
meerdere materialen zijn niet of minder 
goed recyclebaar,” legt Gert-Jan uit.

DUURZAAM ÉN PREMIUM
Lamb Weston, dat zijn aardappelvlok-
ken en diepgevroren frites in alle vormen 
en maten in meer dan 100 landen op de 
markt brengt en in het Zeeuwse Kruinin-

gen zijn hoofdkantoor heeft, is sinds lang 
klant bij Oerlemans Plastics. Iets meer 
dan een jaar geleden zette de produ-
cent van aardappelproducten een vraag 
uit naar een laminaatverpakking voor 
aardappelvlokken voor een Latijns-Ame-
rikaanse klant. Die klant had zelf geen 
strenge eisen wat duurzaamheid betreft, 
stelt Maite Loyola van Lamb Weston, 

maar wel qua uiterlijk: “Het moest een 
verpakking worden voor een premium-
lijn, dus de uitstraling moest top zijn. Het 
duurzame karakter ervan was eerder een 
eis van onszelf. We streven tegenwoordig 
naar, indien mogelijk, 100% recyclebare 
verpakkingen voor onze aardappelpro-
ducten. Flexpak is erin geslaagd recycle-
baarheid te combineren met een premi-
umlook. Dat is best een prestatie, als je 
het mij vraagt.”

DEZELFDE FAMILIE
OPE/PE is een innovatie vanuit de 
OPACKGROUP. Terwijl in de aardappel-
sector heel veel gebruik wordt gemaakt 
van samengestelde materialen die niet 
recyclebaar zijn – denk hierbij aan oplos-
singen voor langdurig houdbare aard-
appelpuree, verse aardappeltjes in koel-
vers of aardappelen van het land – biedt 
OPE/PE een duurzaam alternatief. “Vaak 
worden er twee soorten materialen op 
elkaar geplakt omwille van de verschil-
lende sealeigenschappen van elk mate-
riaal. Door PE te verstrekken krijg je 
een ander type materiaal, Oriented PE 
genoemd, met andere sealeigenschappen. 
Maar omdat beide materialen van dezelf-
de familie zijn, is de volledige verpakking 
100% recyclebaar. En daar draait het net 
om,” verklaart Gert-Jan.

PLASTIC VERSUS PAPIER
Wil de maatschappij naar 80% recy-
cling gaan in plastic, dan moet volgens 
de kunststofexpert volop worden inge-
zet op monomateriaal. “Hetzelfde geldt 
trouwens voor papier. Enkel monopapier 
is volledig recyclebaar. Oplossingen zoals 
een papieren verpakking met een alu-
laagje zijn dat niet, maar hebben wel de 
publieke opinie mee, terwijl het zelfs niet 
helemaal duidelijk is of papier, over het 
gehele productie-, gebruiks- en afvalver-
werkingsproces bekeken, milieuvriende-
lijker is dan plastic oplossingen. Er zijn 
daar al meerdere studies over versche-
nen, maar de vraag is steeds welke facto-
ren je allemaal in rekening brengt in het 
onderzoek. Maar ik denk dat plastic in de 
toekomst een belangrijke rol zal blijven 
spelen. Toen ik klein was, werd het papier 
buiten op straat gezet, want dat was 
bestemd voor recycling. Maar mijn kinde-
ren zien nu ook een gescheiden afvalop-
haling voor plastic. Precies om dezelfde 
reden. Als we een hele generatie verder 
zijn, dan zal plastic een even goede naam 
hebben als papier, want het zal ook alle-
maal gerecycled worden,” stelt Gert-Jan.

KORTINGSPROGRAMMA
De geleidelijke omschakeling naar mono-
materiaal verpakkingen in PET, PE, PP 

of afgeleiden wordt in Nederland een 
duwtje in de rug gegeven door Ver-
pact, voorheen Stichting Afvalfonds 
Verpakkingen, die zorgt voor de col-
lectieve uitvoering van de voor pro-
ducenten en importeurs verplich-
te inzameling, sortering en recycling 
van hun verpakkingen, weten ze bij 
Flexpak. “Er komt een Recycle Check, 
een gestaffeld kortingsprogramma 
waarbij producenten en merkeige-
naren van plastic verpakkingen tot 
€ 0,50 per kilo korting op hun ver-
wijderingsbijdrage krijgen als ze aan 
alle recyclevoorwaarden voldoen. 
Is het etiket van hetzelfde materi-
aal gemaakt als de rest van de ver-
pakking, dan gaat er een dubbeltje af. 
Wordt met monomateriaal gewerkt, 
ook een dubbeltje ervan af. En zo tot 
€ 0,50 per kilo korting. Dus ja, ik zie 
OPE/PE wel een grote vlucht nemen. 
Over pakweg 10 jaar zal het schap in 
de supermarkt er helemaal anders uit-
zien. Denk bijvoorbeeld ook aan steeds 
minder bedrukkingsoppervlakte op ver-
pakkingen, want hoe minder inkt en lijm, 
hoe beter het recyclaat na recycling van 
de verpakking.”

En om te begrijpen dat die ontwikkeling 
nu in een stroomversnelling is gekomen, 
geeft Gert-Jan aan dat ongeveer zeven 
jaar geleden alles nog op elkaar werd 
gelamineerd in de verpakkingssector. “Er 
was nul vraag naar monomateriaal. Er 
werd vaak aangekocht op basis van prijs: 
het goedkoopste materiaal dat de beste 
barrière biedt. PET/PE was heel populair. 
De stap naar monomaterialen gaat best 
wel snel en dat is niet altijd even gemak-
kelijk. Het vergt veel onderzoek en expe-
rimenteren.”

EÉN MATERIAAL, MAAR MEERDERE 
LAAGJES
Monomateriaal betekent overigens niet 
dat de verpakking uit slechts één laagje 
zou bestaan. “Zowel de OPE als de PE die 
wij lamineren hebben allebei zeven lagen. 
Beide laminaten worden bijeen gehou-
den met een heel dun laagje lijm. Maar in 
totaal gaat het dus om folies uit 14 laag-
jes. Het is, zoals eerder gezegd, mono-
materiaal, omdat alle plastic van dezelf-
de familie is. En de vele laagjes hoeven 
ook geen belemmering te zijn om de 
folie dun te houden. De friteszakken die 
heden ten dage in de supermarkt liggen, 
zijn 32 micron dik, terwijl dat vroeger 65 
was. En al is het maakproces duurder dan 
enkele jaren geleden, omdat je minder 
grondstoffen nodig hebt, is het eindresul-
taat toch iets goedkoper. Hoe dan ook, de 
prijs is vandaag de dag niet meer de eer-

ste bekommernis; de vraag is vooral hoe 
we kunnen verduurzamen.”

KORTE KETEN
Over die verduurzaming vertelt Gert-
Jan niet zonder enige trots dat alle OPE/
PE in de verpakkingen van Flexpak in de 
fabriek van Oerlemans Plastics in Gies-
sen wordt gemaakt. “Geen supply chain 
problemen dus en ook geen bijkomen-
de transportkilometers wegens import 
uit andere landen. Ook de bedrukking 
vindt plaats in Nederland. Dit is zeker 
een aspect dat we graag vertellen aan 
de klanten en dat in de huidige tijden 
gewaardeerd wordt.”

Dankzij de bereidheid van Flexpak om 
mee te denken richting duurzame oplos-
singen en de volle focus van Lamb Weston 
op 100% recyclebare verpakkingen, is er 
een monomateriaal product van de band 
gerold met kwaliteitskenmerken die ook 
de klant in Latijns-Amerika overtuigen. 

“Al onze diepgevroren aardappelproduc-
ten zitten al in monomateriaal verpak-
kingen,” besluit Maite. “Dat willen we nu 
ook bereiken voor onze ambient product-
lijn. En deze nieuwe zak voor aardappel-
vlokken is een mooi begin. Het plastic 
loopt mooi over de bestaande machines, 
er zijn geen problemen met scheuren en 
de sealing, onze belangrijkste zorg, is 
perfect. Bovendien is de winst dubbel: er 
is winst voor het milieu en de kostprijs 
valt door de mindere tonnages aan plas-
tic lager uit.” (PB/PDC) 
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Gert-Jan Baardwijk, directeur van Flexpak “Toen 
ik klein was, werd het papier buiten op straat 
gezet, want dat was bestemd voor recycling. 
Maar mijn kinderen zien nu ook een gescheiden 
afvalophaling voor plastic


